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［摘 要］ 在汉学的跨文化研究中，东方主义理论和后殖民理论已经成为一 种主导范

式。 但依据东方主义理论和后殖民理论对中国材料进行研究总有方柏圆凿、隔靴搂痒之感，

因为，汉学本质上不是一种殖民话语。 此外，东方主义和后殖民理论都以政治为导向、以意识

形态为目标，极易陷入言人人殊的文化战争，既不能解决学术问题，也常常忽视知识和学术研

究的基本目的。 对东方主义理论和后殖民理论在汉学研究中的种种问题进行反思，有助于超

越其局限性，找到一个新的理论范式，这就是汉学主义的批评理论。
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 Sinological Studies Should Go beyond 

Orieritalism and Postcolonialism 

Gu M ingdong 

[Abstract]. In cross-cultural studies of Sinology, the theories of Orientalism and post­

colonialism have evolved into a predominant paradigm, but research work on Chinese materials 

relying on this paradigm often makes one feel as though one were scratching an inching toe on 

the outside of shoes. This is because Sinology is essentiaHy not a colonial discourse like 

Orientalism. Moreover, both Orientalism and postcolonialism are politically oriented and 

1deologically driven, easily leading to culture wars of conflicting discourses, which frequently 

overlooks the basic goal of knowledge production and scholarship and cannot resolve scholarly 

controversies. By reflecting on the various problems of Orientalism and postcolonialism in 

Chinese studies, we may transcend their limits and limitations and locate a new theoretical 

paradigm, which is Sinologism 
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在汉学或曰中国学的跨文化研究中，爱德华·赛义德的东方主义理论和后殖民理论

已经成为一种主导范式。 东方主义理论虽然十分有用，但据之对中国材料进行研究总有
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